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ÚVODNÍK
23. august 2015 zostane na dlho v pamäti našich dobrovoľných  hasi-

čov. Práve v túto augustovú nedeľu popoludní  bolo slávnostne odovzdané 
do užívania nášmu Dobrovoľnému hasičskému zboru  repasované hasič-
ské vozidlo zn. CAS 32  T 815 ministrom vnútra SR a podpredsedom 
vlády SR pánom Robertom Kaliňákom. 

Slávnostného odovzdávania sa zúčastnili aj ďalší vzácni hostia – pred-
seda NR SR Peter Pelegríny, podpredsedníčna NR SR Jana Laššáková, 
poslanec NR SR a starosta obce Očová Ján Senko, prednosta Okresného 
úradu vo Zvolene Miroslav Náhlik, prezident Hasičského a záchranného 
zboru SR Alexander Nejedlý, generálny sekretár Dobrovoľnej požiarnej 
ochrany SR Vendelín Horváth a riaditeľ Krajského riaditeľstva Hasičské-
ho a záchranného zboru v Banskej Bystrici Dušan Sľúka.

Pán minister osobne hasičské vozidlo došoféroval na parkovisko pred 
supermarket COOP Jednota, kde už čakali nastúpení,  jednotne oblečení, 
členovia DHZ. Veliteľ Ivan Fiľo podal hlásenie a osobne z rúk ministra 
prevzal od tohto vozidla kľúče.

Po slávnostnom prevzatí kľúčov som v mene vedenia obce i všetkých 
jej obyvateľov privítala na pôde Zvolenskej Slatiny  všetkých vzácnych 
hostí a odovzdala som slovo pánovi ministrovi, ktorý sa našim hasičom 
prihovoril. Vyzdvihol činnosť a zásluhy dobrovoľných hasičov, poďako-

val za pekné privíta-
nie  a poprial našim 
hasičom, aby im nové 
auto slúžilo a uľah-
čilo im ich prácu pri 
ochrane majetku a života 
spoluobčanov pri mimoriadnych udalostiach. Potom sme spoločne šam-
paským   hasičské vozidlo pokrstili.

Nasledovali voľné, neformálne rozhovory hostí s dobrovoľnými hasič-
mi a obyvateľmi obce, ktorí sa v hojnom počte prišli na tento slávnostý akt 
odovzdávania  pozrieť. Samozrejme nechýbalo fotografovanie, aby boli 
tieto vzácne momenty zdokumentované a zvečnené pre budúce generácie 
dobrovoľných hasičov. Veď naposledy sme hasičské auto do obce dostali 
pred viac ako 40 rokmi a naozaj si už svoje odslúžilo. Veríme, že toto 
nové nám bude slúžiť rovnako dobre a dlho.

Slávnostné odovzdávanie   spríjemňovali svojimi vstupmi členovia ľu-
dovej hudby Jána Paprčku z Hriňovej. Pozvaní hostia spolu s členmi DHZ 
na záver strávili pár spoločných chvíľ na malej recepcii.

Chcem sa poďakovať členom DHZ za pomoc pri príprave  aktu sláv-
nostného odovzdávania hasičského vozidla, za účasť na nej  nielen ich, ale 
aj ich rodinných príslušníkov. Moje poďakovanie patrí  aj všetkým spolu-
občanom, ktorí prišli podporiť našich dobrovoľných hasičov svojou účas-
ťou a zároveň si nenechali ujsť príležitosť stretnúť sa s predstaviteľmi vlády 
na pôde našej obce. Takáto príležitosť sa určite nenaskytne každý deň.

Mária Klimentová
starostka obce 

Aj Zvolenská Slatina má nové hasièské vozidlo  



Pozvánka na oslavu 100 roènice
Za Maticu sa vzoprel aj prezidentovi.

„Vo Zvolenskej Slatine sa v rodine železni-
čiarskeho robotníka narodil 9. júla 1915, ako 
prvý z piatich detí, Juraj Paška. Po absolvova-
ní učiteľského ústavu v Lučenci učil v malo-
triednych školách po dedinách Podpoliankeho 
kraja.“ Toľko citát zo Slovenských národných 
novín, ktoré si tento rok už pripomenuli nedo-
žitých 100 rokov nášho rodáka Juraja Pašku, 
ktorý bol správcom Matice slovenskej v rokoch 
1959 – 1967.

Matica slovenská po druhej svetovej vojne 
a najmä po roku 1948 bola považovaná za po-
značenú buržoáznou ideológiou. Postupne boli 
okliešťované jej kompetencie a bola zrušená aj 
členská základňa. Zákonom z roku 1954 bola 
poštátnená knižnica, ktorá vznikla v Matici slo-
venskej a stala sa národnou. Meno Matice však 
zatiaľ ostalo v jej názve. Pri nástupe nového 
správcu, ktorý vystriedal Dr. Jána Martáka, sa 
povrávalo, že prišiel do nej skonsolidovať po-
mery, ba dokonca ju transformovať len na po-
bočku Univerzitnej knižnice v Bratislave. Tieto 
obavy sa však nenaplnili. Práve naopak, Juraja 
Pašku čoskoro naplnila matičná myšlienka. 
Ako sa približovala 100 ročnica založenia Ma-
tice, osvojoval si jej program a intenzívne pri-
pravoval oslavy veľkého výročia aj so svojimi 
spolupracovníkmi. Už vtedy prišiel ku konfliktu 
s Prahou. Rok 1963 ostal však pamätným. Mati-
ca svoju stovku oslávila veľkolepo a bol polože-
ný aj základný kameň novej budovy, ktorá bola 
dostavaná v 70. rokoch ako jedna z najmoder-

nejších knižničných budov. Nasledujúce roky sa 
správca zameral na zvýšenie úrovne Matice ako 
knihovednej inštitúcie, avšak rozmer Matice sa 
snažil rozšíriť aj na prácu so zahraničnými Slo-
vákmi. Týmto rozhneval prezidenta Novotného 
natoľko, že tento z osláv SNP v roku 1967 išiel 
navštíviť Martin a Maticu slovenskú. A opäť ci-
tát zo SNN. „Juraj Paška sa nedal zastrašiť, ale 
s odvahou vyhlásil, že o zahraničných Slovákov 
by sa mala starať najmä Matica. Bola to neví-
daná opovážlivosť. Prezident po konfrontačnom 
rozhovore predčasne skončil návštevu a odmie-
tol dar.“ O niekoľko mesiacov bol Juraj Paška 
z funkcie odvolaný. Odišiel do Prešova, kde pô-
sobil na Filozofickej fakulte. Umrel v roku 2010 
v Bratislave.

V nedeľu, 11. októbra si pripomenieme túto 
osobnosť Matičných dejín v našej obci. O 14:00 
začne seminár v zasadačke kultúrneho domu, 
ktorého sa zúčastnia jeho bývalí spolupracovní-
ci a rodinní príslušníci. Cieľom je priblížiť ro-
dákom pôvod a osobnosť Juraja Pašku. O15:00 
bude spomienka pokračovať pochôdzkou po 
pamätníkoch slatinských osobností. Začne za-
stavením pri pamätnej tabuli Ľudovíta Veselé-
ho, pokračovať bude v galérii Jána Kulicha, v 
pamätnej izbe Terézie Vansovej a pri pamät-
nej tabuli Márie Ďuríčkovej. Nakoniec bude 
odhalená pamätná tabuľa Jurajovi Paškovi na 
kultúrnom dome, v časti, kde v súčasnosti síd-
li Miestny odbor. O 16:00 vyvrcholí slávnosť 
akadémiou v kultúrnom dome, v rámci ktorej 

bude premietnutý dokument o Jurajovi Paško-
vi s názvom Matičiar, ktorý pripravil jeho syn. 
Celé spomienkové podujatie je samozrejme 
prístupné širokej verejnosti a srdečne Vás naň 
pozývame.

Marek Hanuska



Evanjelický denný letný tábor 2015

Z denníka starostky
07. júl Výstava valašiek a fokošov zo súkromnej zbierky Jána Svetlíka v Detve

10. júl Slávnostné otvorenie Galérie Jána Kulicha

17. júl Vatra zvrchovanosti 

25. júl Strelecká liga v streľbe z predoviek v Strieborníku

23. august Slávnostné odovzdávanie hasičského auta 

29. august Spomienková slávnosť pri príležitosti 71. výročia SNP

03. september Zasadnutie rady ZMOS v Dudinciach

04. september ZUŠ Heuréka – vystúpenie DFS Podpoľanček z Detvy

17. september Stretnutie koordinačného združenie obcí Podpoľania v Korytárkach

22. september Regionálna konferencia Združenia ZPOZ Človek človeku v Detve

22. september Valné zhromaždenie OZ Podpoľanie v Hriňovej

28. september Zasadnutie obecného zastupiteľstva 

Ako po minulé roky, tak aj tento rok sa v našej 
obci konal evanjelický tábor pre deti a mládež. 
Tento rok však bol výnimočný, pretože sa zor-
ganizovali 2 turnusy, na ktorých sa vystriedalo 
40 rôznych detí, či už zo Zvolenskej Slatiny, 
Vígľaša, Slatinských Lazov, ale aj zo  Zvolena, 
Turovej a zavítali k nám aj zo zahraničia – Švaj-
čiarska a Ameriky. V dňoch od 2. do 7. augusta 
sa uskutočnil prvý tábor a hneď  o týždeň na to 
druhý. Oba tábory sme otvorili službami Boží-
mi v evanjelickom kostole. Týždeň sme začínali 
plní očakávaní a celí zvedaví, čo sa bude diať. 

Mnohí účastníci sa už dobre poznali, 
ale pribudli aj nové tváre, s ktorými 
sme sa hneď zoznámili a skamarátili. 
Každý deň sme strávili na inom mieste 
a mali iný program. Samozrejme, stá-
le sme sa učili nové a nové pesničky 
či modlitby. Pondelok sa niesol v du-
chu podobenstiev Ježiša a úlohou detí 
bolo pomáhať a zachraňovať ľudí alebo 
zvieratá podľa príbehov, za čo získava-
li rôzne odmeny a body. Pokračovali 
sme v utorok malým výletom do ne-
ďalekej dedinky Slatinka. Nenašlo by 
sa ani jedno dieťa, ktorému by sa tam nepáčilo 
a nechcelo by tam ostať alebo aspoň vrátiť sa 
tam. Krásne prostredie a slnečné počasie sme 
využili a zahrali sme sa vodné hry, spoznali Sla-
tinku a jej históriu. Nasledoval špeciálny deň, 
keď sme sa všetci táborníci a aj niektorí rodičia 
vybrali do bojnickej ZOO. Napriek horúčavám, 
ktoré nás sem-tam potrápili, sme zažili skvelý 
deň, mohli sme vidieť všetky 
možné zvieratá a s úsmevom 
na tvári sme sa vrátili bezpeč-
ne domov. Predposledný deň 
už klopal na dvere a naše kro-
ky smerovali do Borovín. Vo 
štvrtok sme pobudli v príro-
de, opekali sme si a aspoň na 
chvíľu sme sa mohli ochladiť 
v lese. Záver tábora nieko-
mu priniesol na tvári úsmev, 
niekomu slzy. Napriek tomu 
sme ho ukončili úspešne bez 
akýchkoľvek zranení a nehôd, 

za čo môžeme poďakovať Bohu, že nás sprevá-
dzal a požehnával na každej našej ceste. Takisto 
patrí veľká vďaka všetkým, ktorí sa akokoľvek 
podieľali na príprave a realizácii oboch táborov, 
pretože len vďaka nim môžeme hovoriť, že to 
boli dva vydarené turnusy evanjelického tábora. 

Martina Urbanová



Vatra zvrchovanosti – jediná v okrese

Blahoželáme
Srdečne blahoželáme všetkým spoluobčanom, ktorí v mesiacoch  júl, august 

a september 2015 oslávili svoje životné jubileá a meniny.

Každému, kto sviatok slávi, želáme, nech žije v zdraví!
Nech má lásky, šťastia nadosť, zo života samú radosť!

Rozlúèili sme sa

Nela Hriňová
Jana Gašparová

Samuel Cerovský

Želáme Vám teraz všetci iba samé dobré veci,
zdravie, šťastie, pokoj stály, aby Vás vždy radi mali!

Juraj Maľa
Jozef Fekiač

Mária Balková

Ján Gombala
Mária Berkyová
Ida Molecová

Mária Kokavcová

Prijmite od nás prejav  

úprimnej sústrasti nad stratou 

Vašich drahých bytostí!

Narodili sa

Zvolenská Slatina, 17. 7. 2015

Na tradičnom podujatí, ktorým si matičiari 
pripomínajú zrod svojej štátnosti zo začiatku 

90. tych rokov minulého storočia, sa zišli Sla-
tinčania na Čertovom vŕšku. Iniciátorom tejto 
slávnosti bol ako vždy MO MS. Vydarený roč-
ník vatry sa tento rok podarilo zorganizovať za 
spolupráce obce a Miestnej organizácie SNS. 
Pre všetkých sa podarilo pripraviť malé ob-
čerstvenie, ktoré hradil MO a sponzorsky naň 
prispel poslanec obecného zastupiteľstva Sla-
vomír Hanuska. Obec zas zabezpečila drevo 
a jeho dovoz ako i ďalšie materiálne vybavenie. 
Vystúpenie hudobnej skupiny Zvolenskí rebeli 
bolo zas podporené grantom z ústredia Matice 
slovenskej.

Vatru zapaľovala starostka obce Mária Kli-
mentová. Vďaka vydarenému počasiu a dobrej 
atmosfére vytvorenej hudobnou skupinou sa 
prítomní rozišli až v neskorých nočných hodi-
nách. Napriek tomu, že na Slovensku horelo 
v týchto dňoch mnoho vatier, v okrese Zvolen 
bola táto jediná. Približuje sa štvrťstoročie od 

vyhlásenia zvrchovanosti SR. Organizátori ve-
ria, že sa im aj vtedy podarí zapáliť vatru zvr-
chovanosti aj vo Zvolenskej Slatine.

Marek Hanuska, predseda MO MS

V dňoch 3. – 5. júla zavítala do nášho cirkevného zboru vzácna návšteva, boli to členovia cirkevného zboru Merník, ktorý sa nachádza pri Vranove 
nad Topľou. Prišli, aby domácim cirkevníkom oplatili ich návštevu spred dvoch rokov, kedy bol náš spevokol hosťom pri pamiatke posvätenia kostola 
v merníckej fílii Komárany. Hostia využili pobyt v našej obci aj k spoznávaniu širšieho okolia, ubytovali sa v Masarykovom dvore na Pstruši, navštívili 
kúpalisko na Kováčovej aj Vígľašský zámok. V našej obci ich čakala prehliadka evanjelického kostola, prednáška o histórii i súčasnosti našej obce aj 
cirkevného zboru, navštívili pamätnú izbu Terézie Vansovej a Galériu Jána Kulicha. Duši lahodiacou udalosťou boli nedeľné služby Božie, na ktorých 
s pásmom duchovných piesní vystúpil mernícky spevokol. Po rozlúčke s hosťami ostali utvorené priateľstvá a túžba znovu sa v budúcnosti stretnúť. 

Ivan Hraško

Podujatia v evanjelickom cirkevnom zbore



Významní rodáci
Vladimír Slujka

Človek v minulosti sa s verejne produkova-
nou hudbou stretával len málo. Bolo to hlavne 
v kostoloch, u bohatých na súkromných kon-
certoch, u chudobných na zábavách. Viac bolo 
hudby v domácnosti, keď si človek zaspieval 
sám. Uživiť sa čisto len hudbou sa podarilo len 
málokomu, išlo hlavne o známejších skladate-
ľov. Hudobní pracovníci, ako ich poznáme dnes, 
neexistovali.  

Príchod dvadsiateho storočia však znamenal 
zlom, v hudbe vzniklo nové pole pôsobnosti, 
ktorým sa stal rozhlas. Ten znamenal výrazný 
posun v šírení hudby medzi ľuďmi. Hudba sa 
začala verejne šíriť priamo do ľudských domác-
ností, do ľudskej každodennosti. Kedykoľvek sa 
človeku zažiadalo hudby, zapol si rádio a bolo. 
Postupne sa tak formovali rozhlasové stanice 
a vznikali profesie rozhlasových hudobných re-
daktorov. Aj naši rodáci sa zapojili do práce na 
poli rozhlasového hudobného vysielania. Boli 
to Vojtech Tátoš a Vladimír Slujka, ktorého ži-
vot a tvorbu si v tomto čísle priblížime. 

V posledný júlový deň roku 1924 uzrel, vo 
vtedy ešte Veľkej Slatine, svetlo života malý 
chlapec – Vladimír Slujka. Pochádzal z učiteľ-
skej rodiny, jeho otec Július Slujka bol od roku 
1920 učiteľom v evanjelickej ľudovej škole a zá-
roveň bol aj kantorom. Obidve povolania otca 
prešli aj do synovho života. Od detstva prejavo-
val hudobné nadanie, hrával na klarinete, klaví-
ri, harmonike a saxofóne v študentskej tanečnej 
skupine pôsobiacej v obci. Cez školský rok sa 
toho veľa stihnúť nedalo, no cez prázdniny hrá-
val so skupinou aj po okolitých dedinách. 

Pôvodne aj Vladkovi učarovalo učiteľské 
povolanie. V rokoch 1939 – 1943 študoval na 
učiteľskom ústave v Banskej Bystrici a po úspeš-
nom ukončení školy sa zaradil do obyčajných aj 
nevšedných situácií učiteľskej profesie. Pôsobil 
v okolí rodiska, najskôr v Slatinských Lazoch, 
neskôr v Slatinke. Potom však rodný kraj opustil 
a odišiel do Partizánskeho. Popri pedagogickej 
činnosti sa venoval aj hudbe, keď pôsobil aj ako 
evanjelický kantor. Učiteľské povolanie sa však 
po čase rozhodol zmeniť a venovať sa len hudbe. 

V roku 1948 nastúpil na Štátne 
konzervatórium v Bratislave, kde 
študoval hru na organ u J. Webera 
a dirigovanie u Kornela Schimpla 
a zároveň hudobnú kompozíciu 
(skladanie) u známeho slovenské-
ho hudobníka Jána Cikkera. Štú-
dium ukončil roku 1952 a hneď 
získal pracovnú pozíciu v Česko-
slovenskom rozhlase v Bratislave 
ako redaktor v redakcii ľudovej 
hudby, ktorú od roku 1958 aj vie-
dol, a to celé tri desaťročia, až kým 
roku 1988 neodišiel do dôchod-
ku. Popri pracovnej vyťaženosti 
nestratil ani záujem o ďalšie zdo-
konaľovanie sa, roku 1973 sa pri-
hlásil na Vysokú školu múzických 
umení v Bratislave. U profesorov 
Strelca a Haluzického študoval 
zborové dirigovanie. V rozhlase 
tiež založil cyklus o zborovom 
speve Spevom k srdcu, skladal 
a upravoval piesne pre zbory. Jeho 
vlastné piesne vyšli aj knižne pod 
názvom Spievajže si, spievaj.

Okrem práce v rozhlase sa ve-
noval aj mnohým iným činnos-
tiam. V roku 1956 stál pri osamo-
statňovaní sa vysokoškolského 
speváckeho zboru Technik pri 
Slovenskej vysokej škole technickej v Bratisla-
ve, v ktorom aj sám pôsobil ako umelecký ve-
dúci a dirigent až do roku 1973. Okrem samot-
ného Technika spolupracoval aj so Speváckym 
zborom slovenských učiteľov. Zapojil sa aj do 
organizačnej činnosti, pôsobil v Zväze sloven-
ských skladateľov, kde bol predsedom kruhu 
zbormajstrov, taktiež bol často členom rôznych 
komisií a porôt.

Spolupracoval aj s poprednými osobnosťami 
slovenskej folklórnej scény, medzi nimi i s Da-
rinou Laščiakovou, pre ktorú, na jej vlastnú žia-
dosť, spracoval svadobnú odobierku z Oravy. 
V nej spojil svoje dve hudobné lásky – ľudovú 
hudbu  a organ. 

Za svoju prácu získal aj niekoľko ocenení, bol 
nositeľom prvej ceny a zlatej medaily  Prix de 
musique folklorique de Radio Bratislava (práve 
za oravskú odobierku), získal aj ceny a tituly na 
súťažiach v Corgu, Llangolene, Gorizii... 

Svoj plodný život plný hudby dožil v Brati-
slave 30. 11. 2001. 

Svojím životom prispel náš rodák k rozširo-
vaniu slovenského ľudového umenia na domá-
cej i na zahraničných scénach, zanechal svoju 
stopu vo svete našich národných tradícií, a tak 
mu už navždy bude patriť miesto medzi popred-
nými Slatinčanmi.

Ivan Hraško

Guèa umenia sa naba¾uje

Letné mesiace sú plné festivalov. V našom okolí sú známe 
najme tie folklórne. Nechýba na nich ani mládež. Dnes však 
mnohí mladí uprednostňujú iný žáner ako „ľudovku“. Takých-
to podujatí už v blízkosti Slatiny tak veľa nenájdeme. Mohli by 
sme medzi ne zaradiť Sliačske rokové leto, Music Summer na 
Ružinej, či Rockscape v Banskej Bystrici. Mládež organizovaná 
v 21. Skautskom zbore Korčín v roku 2013 obohatila festivalo-
vú scénu o festival so špecifickým názvom (na moje potešenie 
znejúcim po Slovenky) Guča umenia, ktorý sa odohráva u nás 
doma, v Slatine.

Toto leto, na prelome júla a augusta, sa uskutočnil už tretí roč-
ník. Organizátori pripravili zaujímavý program, ktorého ťahákmi 
boli spevák Martin Geisberg a inštrumentálna skupina Talent 
Transport. S veľkým záujmom sa stretlo aj cestopisné rozprá-
vanie o Novom Zélande, sprevádzané prezentáciou fotografií. 
Svoje zážitky zaujímavo vyrozprával medzi skautami populárny 
Lukáš „Kuko“ Podolský. Piatkový aj sobotný program začal po-
poludní a vrcholil až po polnoci premietaním filmu. 

Festival prebiehal v priestoroch kultúrneho domu, ktorý však 
na organizovanie takých podujatí nie je veľmi vhodný. Nešťast-

Úspešný ročník festivalu? Z pohľadu diváka a organizátora.



ne je riešené javisko, ktoré má málo priestoru za 
horizontom. Rovnako je problematické hľadisko, 
kde sú napevno namontované sedadlá a tak sa 
nedá vytvoriť priestor kde by sa diváci mohli vy-
skákať. Napriek týmto hendikepom zabezpečili 
organizátori hladký priebeh bez technických či 
iných incidentov. 

Celkovo dobrý dojem z programu kazil akurát 
malý záujem zo strany divákov (pomerne málo 
bolo ľudí zo Slatiny). Ani jeden koncert, film, či 
iný program nezaplnil sálu. Kde sa stala chyba je 
ťažko určiť. Organizátori nezanedbali propagáciu 
a ani vstupné nebolo privysoké. Možno je dôvo-
dom to, že festival bol organizovaný v rovnakom 
termíne ako už spomínané Sliačske rokové leto. 
Teplé počasie mohlo odlákať mládež k vode či na 
terasy. Všetko zlé je však na niečo dobré. Ak by 
totiž bolo prišlo povedzme len 350 ľudí na jeden 
koncert, mohlo by to spôsobiť organizátorom dosť 
veľký problém (najmä priestorový a bezpečnostný).

Martina Cerovského, vodcu skautského zboru, 
som sa opýtal v čom bol tretí ročník od predchá-
dzajúcich lepší a čo by chceli zlepšiť do budúcnos-
ti. Odpovedal, že pozitívom bola účasť divákov aj 
zo širšieho okolia, aj keď ich nebolo veľa, a bol 
pripravený rozmanitejší program. Novinkou bolo 
nedeľné popoludnie pre deti, na ktoré prišlo množ-
stvo detí. Na budúcom ročníku by chceli začať 
programom už vo štvrtok večer a viac aktivít by 
chceli presunúť do parku pred kultúrnym domom. 

Chalani i dievčatá zo zboru sa už v týchto dňoch 
zamýšľajú nad budúcim ročníkom. Treba napísať 
projekty, vymyslieť aké kapely a hostí pozvať, aby 
bol festival pre divákov zaujímavý. V prípade, že 
by ste ich chceli podporiť v tejto aktivite, môžete 
sa im ozvať. Kontakt nájdete na stránke festiva-
lu http://guca-festival.webnode.sk/. Avšak pozor, 
všetci organizátori pracujú bez nároku na honorár. 
Dúfajme, že napriek tomu ich nadšenie neopustí 
a Guča umenia 2016 bude opäť o niečo väčšia. 

Marek Hanuska



Divadelní ochotníci reprezentujú obec
Naši ochotníci nám pred pár mesiacmi predstavili novú divadelnú hru 

U richtárov bude svadba, s ktorou za posledné mesiace viackrát reprezen-
tovali našu obec. Hneď na začiatku júla vystúpili v Kriváni pri príležitosti 
cyrilo-metodských slávností. V auguste to boli dve vystúpenia, prvé sa 
konalo v Dobrej Nive v rámci divadelných augustových večerov orga-
nizovaných tamojším evanjelickým cirkevným zborom, druhé sa konalo 
v obci Domaníky (pri Krupine) v rámci osláv 880. výročia prvej písomnej 
zmienky o obci.

Ich aktivity však neostali len v našom okolí či našej vlasti, ale prerástli 
do medzinárodného kontextu, keď divadelníci v dňoch 11. – 15. septembra 
absolvovali zájazd do Srbska a Čiernej Hory. V Srbsku, kde žije počet-
ná slovenská menšina, navštívili obec Báčsky Petrovec, kde ich privítali 
pracovníčky miestneho odboru Matice slovenskej a kde boli aj ubytovaní. 
Vystúpenie medzi našimi krajanmi absolvovali v meste Báčska Palanka, 

kde žije asi tisícová slovenská komunita. Vystúpenie sa konalo v miest-
nom Slovenskom dome, kde hercov privítali predstavitelia miestneho 
odboru Matice slovenskej, pán farár slovenského evanjelického zboru 
aj obyvatelia, ktorí sa predstavenia zúčastnili. Po ukončení predstavenia 
nasledovalo príjemné posedenie s domácimi pri tradičnej fazuli, a ľudo-

vej piesni, plné rozhovorov a informácií z jednej aj 
druhej strany.

Nasledujúci deň sa pokračovalo do Čiernej Hory, 
do lokality Mirišta, kde má ubytovaciu kapacitu aj 
Slovák Michal Spevák pôvodom z Báčskeho Pet-
rovca. V Čiernej Hore žijú Slováci len roztratene, 
hlavne v mestách. Ubytovanie bolo v krásnom pro-
stredí zálivu Kotorská boka. Vystúpenie sa kona-
lo na opačnom konci zálivu v meste Herceg Novi 
v priestoroch firmy Olivia Fondacija, ktorej maji-
teľka je po matke Slovenka. Na predstavenie boli 
pozvaní jednak Slováci z okolia, no aj predstavitelia 
tamojších organizácií. Pre jazykovú bariéru u časti 
publika sa hrala len časť divadla, po ktorej nasledo-
valo pásmo ľudových piesní. Po vystúpení sa konal 
kokteil, na ktorom mohli hostia ochutnať tradičný 
slatinský šmirkas. Zároveň sa návšteve zo Sloven-
ska dostalo aj mediálnej pozornosti, boli vytvorené 
reportáže pre celoštátny rozhlas a celoštátne noviny. 
Okrem samotného vystúpenia si, samozrejme, Sla-
tinčania užili aj pobyt pri mori. 

Predstavenia zanechali na obidvoch miestach hl-
boký dojem a nádej na ďalšie stretnutia v budúcnos-
ti. Poďakovanie za celý zájazd patrí predstaviteľovi 
nášho miestneho odboru Matice slovenskej Mare-
kovi Hanuskovi, domácim v Srbsku a Čiernej Hore 
a obci, ktorá poskytla propagačný materiál o našej 
dedine.

Ivan Hraško

Slovenský dom v Bá skej Palanke 

Slovenský evanjelický kostol v B. Palanke 

Mirišta 
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Majstrovstvá školy v stre¾be zo vzduchových zbraní

Terénna sociálna práca v obci Zvolenská Slatina

V obci Zvolenská Slatina začala fungovať 
terénna sociálna práca od marca 2005 formou 
projektu „Program podpory komunitnej sociál-
nej práce v obciach“. Pokračovaním bol projekt 
„Komunitná sociálna práca pre Rómov obce“,  
končiaci v  marci 2010.  Od 1. septembra 2010  
sme úspešne realizovali nadväzujúci projekt 
„Rozvoj služieb starostlivosti pre marginalizo-
vanú rómsku komunitu (MRK)“, ktorý skončil 
31.8.2012. Projekt bol realizovaný vďaka  pod-
pore z Európskeho sociálneho fondu v rámci 
Operačného programu Zamestnanosť a sociál-
na inklúzia. Obec Zvolenská Slatina reagovala 
na ďalšiu  výzvu Fondu sociálneho rozvoja a 
podala žiadosť o „Národný projekt terénnej so-
ciálnej práce “ na  obdobie rokov 2012 - 2015, 
ktorý nadväzoval na končiaci projekt.  Tento 
projekt obec úspešne realizovala  a končí 31. 
októbra 2015.   Po jeho skončení obec bude 
znovu reagovať na ďalšiu výzvu, ktorá bude 
vyhlásená.               

Obec Zvolenská Slatina má  viac jako 2 800 
obyvateľov, z toho tvorí takmer  500 rómske 
etnikum.  Terénnu sociálnu prácu v obci vyko-

návali tri pracovníčky – jedna terénna sociálna 
pracovníčka a dve asistentky.

     Cieľom všetkých realizovaných projektov 
bola podpora skupín a jednotlivcov dlhodobo 
vystavených sociálnemu vylúčeniu a odstráne-
nie príčin sociálnej deprivácie prostredníctvom 
permanentnej terénnej sociálnej práce v kon-
krétnej komunite, aktivizácia cieľových skupín 
(v našom prípade rómského obyvateľstva)  za-
pojením do riešenia ich problémov a zvýšenie 
ich sociálnej mobility.

Poslaním terénnych sociálnych pracovníkov 
je individuálna sociálna práca s konkrétnym 
klientom, jeho rodinou a  komunitou v jej pri-
rodzenom rodinnom otvorenom prostredí, prá-
ca v priamom kontakte s ľuďmi. Realizáciou 
aktivít si cieľová skupina osvojuje sociálne 
zručnosti, ktoré im pomáhajú pri komuniká-
cii s majoritou a pri prekonávaní problémov 
v rodine, komunite. Vytvoril sa priestor pre 
účasť cieľovej skupiny na spoločensko - eko-
nomickom rozvoji života obce bez ohrozenia 
ich identity a svojou špecifickosťou prispeli do 
kultúrneho života obce.

Poradenstvom a aktivitami sa terénne so-
ciálne pracovníčky snažili predchádzať vzni-
ku sociálno-patologických javov v rodinách 
s cieľom zmysluplného využívania voľného 
času a efektívneho využívania finančných 
prostriedkov. Vďaka činnosti TSP sa zlepši-
la komunikácia úradov a inštitúcií s cieľovou 
skupinou, spolupráca so školskými a so zdra-
votníckymi zariadeniami. Zlepšila sa príprava 
detí na vyučovanie zabezpečením doučovania 
detí, motivujú ich, aby navštevovali školu. 
Pripravovali  a realizovali kultúrne podujatia, 
športové, vzdelávacie a iné aktivity. Tieto ak-
tivity sú často jedinou príležitosťou pre Rómov 
byť súčasťou verejného života. 

Skúsenosti z realizácie predchádzajúcich 
projektov terénnej sociálnej práce ukázali, že 
sa osvedčili a o  pokračovanie je záujem zo 
strany obce ako i samotného rómskeho oby-
vateľstva. Vzrástla jeho dôvera k spolupráci 
s TSP a vytvorila sa lepšia pôda pre prácu so 
sociálne znevýhodnenými občanmi.

Mária Klimentová

Zvolenská Slatina, 23. 6. 2015
Strelecký krúžok má v základnej škole vo Zvolenskej Slatine dlhoročnú 

tradíciu. Žiaci aj tento rok úspešne reprezentovali školu a obec na viace-
rých pretekoch. V závere školského roka sa z iniciatívy člena výboru MO 
Jozefa Pavlíka uskutočnili aj Majstrovská školy. Vyhlasovateľom súťaže 
bol MO MS a Základná škola s Materskou školou Terézie Vansovej. Do 
súťaže sa zapojili žiaci v troch kategóriách. Nechýbali medzi nimi ani tí 
menší z prvého stupňa. 

Predseda MO zaželal všetkým žiakom, aby sa so zbraňami stretávali 
len pri takýchto športových udalostiach a pripomenul viacerých hrdinov 
Slovenského národa, ktorí aj zo zbraňou v ruke bojovali za našu vlasť, 
o ktorej vtedy len snívali. Navrhol organizátorom, aby tieto školské 
preteky boli pomenované po niektorom z nich.

Marek Hanuska, predseda MO MS 

   

 

                  


